
 

Ravsted Børneunivers 

REFERAT 
Emne: Møde, Fællesbestyrelsen 

 

Dato: torsdag d. 19. juni 
Tid: 18.30 – 21.00  
Sted: Universet/skolen 
 
BEMÆRK; start 18.30, og spisning 
kl. ca. 19.00.  
 
 
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
Tine Svane 
Ida Lauritzen 
Nicoleta Vulpe 
 
Fraværende: 
Christopher M. H. Hansen 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Nyt fra elevrådet 5 min Elevrådet var ikke til stede - de vurderede, der 
ikke rigtig var noget nyt at berette siden sidst.  
Michael fortæller at bordfodboldturneringen er 
afsluttet, og de to vinderhold er kåret – de skal 
til Letkøb og have en is som præmie.  
 
Magnus og Caroline har fået trøje fra Aabenraa 
Fælleselevråd, som de har vist frem til 
morgemsang. Det er som tak for årets indsats. 
 
I slutningen af dette skoleår eller i starten af 
næste, vil Michael afholde valg (kommende 4-
5-6. klasse)  
 
Der er et afsluttende møde med det 
nuværende elevråd i næste uge.  
 
Bestyrelsen roser elevrådet for deres arbejde.  
 

Lejrtur, tur til Ribe (for tæt på…- ikke en ”rigtig” 
tur) ”kun” 4 dage… 

10 min 
 

Christian har taget emnet med, og fremlægger 
at grundlaget for at bestyrelsen ville nedlægge 
Bornholmer turen var, at rejsetiden var for 
lang, og at børenen kun kunne opleve noget 3 
ud af de 5 dage de var afsted. 
Nu er turen alligevel blevet en dag kortere og 
turen går kun til Ribe, som er en by mange 
allerede har udforsket.  
 
Emnet vendes.  
 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


Der er bred enighed i bestyrelsen om, at 
destinationen er tam, i forhold til hvad vi 
tidligere har snakket om, kunne være 
alternativet til Bornholmerturen.  
 
Bestyrelsen kan ikke bestemme destinationen, 
den er fastlåst, men der kan arbejdes på at 
lægge en ekstra dag på programmet.  
Michael undersøger dette nærmere. Det er 
desuden planen at 5-6. også skal på en tur 
mere, nemlig ”Nak og Æd,” – dette er også med 
overnatning. 

(fortsættelse…- er vendt ved tidligere møde, og 
blev drøftet ved valg-aftenen) – Åbent Hus, 
skoledelen, hvordan/hvor ofte… 

15 min Åbent hus:  
Det vendes, at der kan opstå et pres på 
forældre om at møde op, hvis skolen eks.vis har 
to årlige dato-fastsatte dage… hvor mange skal 
tage fri for at møde på skolen.  
 
Der er stemning for at folk kan sige til, hvis de 
har lyst til at komme og følge med i 
undervisningen.  
 
Måske kan man kombinere det med at 
bedsteforældre også kan komme.  
 
Emnet vendes.  
 
Det besluttes at vi ikke holder Åbent Hus på 
faste dage, men skolen er i udgangspunktet 
altid åben.  
Michael vil skrive ud, at det kan aftales 
individuelt, hvis man ønsker at følge med i 
undervisningen, og fx komme en halv eller hel 
dag… 
 

Personale-orientering/ansættelser (Aula-
besked ER sendt til ALLE forældre…) 

5 min Der er nyt på personalefronten: 
 
Fastansat lærer: 
Karin Thomsen – ny lærer, der skal afløse Åse.  
Start 50’erne, har 3 drenge, bor i Kloster.  
Hun var forbi i dag for at hilse på både elever 
og personale. 
 
Jesper fra børnehaven er blevet fastansat.  
Jacob Lunderskov fra SFO’en er blevet 
fastansat.  
  
Der har være rigtig mange gode ansøgninger til 
stillingerne.  
 

Bestyrelses-vedtægter (opfølgning)  20 min Pias forslag er kommet op i det politiske udvalg. 
Der er ikke meget, der er blevet 
godkendt/imødekommet. 
 
Vi må ikke holde forskudt valg, som vi gør nu. 
Fremover må vi kun holde valg hvert 2. år.  
På den måde, er der risiko for at hele 



bestyrelsen skiftes på én gang.  
Medlemmer til skoledelen kan vælge om de vil 
sidde i 2 eller 4 år. 
Medlemmer til dagtilbud er altid valgt til en 2-
års periode. 
 
Pia har skrevet til skolechefen for at få 
retshenvisninger til de beslutninger, der er 
givet svar udfra. 
 
Forslaget omkring en procentvis fordeling 
mellem skole og dagtilbud er blevet afvist.  
 
Pia har snakket med nogle politikere og sendt 
hendes skriv direkte til dem.  
 
Pia prøver at kontakte ”Skole og Forældre” for 
hjælp, og Christian tager det med som et punkt 
på næste formandsmøde.  
 
Bestyrelsen opfordrer Pia til at fortsætte det 
gode arbejde - kæmpe videre hvis hun har lyst 
og kræfter. Bestyrelsen mener fortsat vi har 
gode argumenter ift. de ændringer vi foreslår. 
 

360 grader…(info fra/om 
børnehaven/dagplejen og skolen) 

 
10 min 

Karina - Der har i dag, den 19. juni, været Åbent 
Hus i den kommende småbørnsgruppe. 
Godt besøgt – også af bedsteforældre og 
oldeforældre.  
Der var kun et enkelt opskrevet barn, som ikke 
var repræsenteret.  
Snakken gik på kryds og tværs, og børnene 
legede og hyggede sig imens.  
Alle virkede generelt tilfredse. 
Der er 5 børn tilmeldt fra 1/8 og et 6. barn pr. 
1/10.  
Meget positiv oplevelse.  
 
Børnehaven: 
I børnehaven var de kommet ind i god 
dagligdag, men p.t er Margrethe sygemeldt.  
Heldigvis er der nogle gode unge 
mennesker/kendte vikarer i børnehaven, som 
kan træde til, så timerne bliver dækket ind.  
 
Der var tilsynsmøde i tirsdags, hvor Michael, 
Karina og Ida deltog.   
Karina fortæller hvilke emner, der blev vendt 
under mødet.  
Konsulenten sagde afslutningsvis at vi vil ende 
ud i en grøn kategori. (ingen bekymrings-felter) 
Hun sender en skriftlig rapport, som 
offentliggøres på universets hjemmeside. 
 
Der har været overnatning med Billerne – ingen 
skulle hjem. Succes.  
Der har været troldefest, som også var rigtig 



 
 

 

 

sjov.  
 
De har været til dyrskue og byfestkoncert med 
Sherif Haps. 
Mange gode arrangementer med glade børn.  
 
Der har været cykelleg med billerne.  
Virkelig en succes hvor man kan se børnenes 
udvikling på/med cyklen.  
 
Karina er i gang med sprogstøtt for en gruppe 
på 4 børn, der en gang om ugen går for sig selv 
og laver en sproglig aktivitet.  
Børnene elsker det og børn som ikke ellers 
siger noget, er begyndt at sige flere ord på 
dansk, så det har allerede en positiv effekt.  
 
Skolen:  
Spændte på den nye lærer, men har en god 
fornemmelse. 
Der har været udeskole og ture ud af huset.  
De begynder rigtig at glæde sig til ferie og de 
nye klasse-konstellationer, der skal ske næste 
skoleår.  
 

Eventuelt (kort div./blandet info) 10 min Der er spørgsmål om hvorvidt 
børnehavebørnene ikke længere kommer i 
Billebo efter børnehave, men direkte ned i 
SFO’en?  
Karina følger op… 
 
Der er kommet spørgsmål fra forældre, om 
børnehavebørn fortsat skal i morgenSFO efter 
sommerferien, når vi får en småbørnsgruppe?  
Ja - efter sommerferien fortsætter det som 
hidtil, at børnehavebørnene skal i SFO om 
morgenen. 
 
Spørgsmål om vores ”nye” slogan ”Læring, Luft 
og Leg” bliver brugt? 
Det gør det ikke rigtig. (til opfølgning…) 


